
PROTOKÓŁ Nr XXXII/2016

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  14 grudnia 2016r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  17 1 0 .
Przewodniczył:  Pan Ryszard Bala – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  15 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
         1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
         2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 172 do nr 180.

Ad  pkt  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  dokonał  otwarcia
XXXII  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdzi ł  kworum,  przy  którym  Rada  Gminy
może obradować i  podejmować prawomocne uchwały i  dokonywać prawomocnych
wyborów.
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  porządek
dzisiejszej  sesj i  Państwo sołtysi  otrzymali ,  radni  również.  W miejscowościach był
wywieszony na  tablicach ogłoszeń i  na  stronie  BIP.  W stosunku do tego porządku
zostały wprowadzone 3 uchwały.  Uchwały te  zgłosił  Pan Wójt:  uchwała w sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  w  trybie
przetargowym,  uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  Regulaminu
utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy Grunwald  i  uchwała  w sprawie
uchwalenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego  gminy  Grunwald.  Radni  te  zmiany  w  porządku  zaakceptowali  na
posiedzeniu komisj i .
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XXXII  sesj i  Rady  Gminy
w/g następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   5.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2016 – 2026;
       b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2016 rok;
       c)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po
           umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat;
       d)  w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2017
           rok;
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       e)  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy 
           Grunwald na lata  2017 – 2027;
       f)  w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grunwald na 2017 rok;
       g)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanych
          w trybie przetargowym;
       h)  w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  i
           porządku na terenie Gminy Grunwald;
       i)  w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i  kierunków
          zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald.
   6.  Interpelacje  i  zapytania.
   7.  Wolne wnioski.
   8.  Zamknięcie  obrad

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  zgodnie  z
porządkiem  kolejnym  punktem  jest  przyjęcie  protokółu  z  poprzedniej  sesj i .
Zanim  przystąpimy  do  głosowania  –  dzisiaj  otrzymaliście  Państwo  dokument,
który  nazywa  się  wezwanie.  Jest  to  dokument  WSA skierowany  do  rady  gminy.
Ponieważ  na  to  wezwanie  musimy  odpowiedzieć,  w  związku  z  tym  w  trakcie
przerwy  zastanowimy  się  jak  tą  sprawę  rozstrzygnąć.  To  nie  jest  sprawa
skierowana  do  przewodniczącego  tylko  do  całej  rady.  Chciałbym,  żebyśmy
znaleźl i  jakąś  formę  odpowiedzi  do  sądu.  Jakie  są  możliwości,  możemy to  zrobić
dzisiaj ,  możemy  nawet  po  tej  sesj i ,  kiedy  zwolnimy  Państwa  sołtysów  i
mieszkańców,  usiąść  i  opracować  spokojnie  taką  odpowiedź,  możemy też  spotkać
się  jeszcze  przed  wigilią  w  jakiś  taki  mniej  oficjalny  sposób  i  taką  odpowiedź
przygotować  i  wysłać.  Chciałbym  tutaj  zwrócić  uwagę  Państwa  na  dwie  sprawy,
pierwsza – pismo wpłynęło 8 grudnia do rady,  myśmy dostali  dzisiaj .  Ja na pocztę
dostałem  wczoraj .  Nie  wiem  dlaczego  przy  siedmiodniowym  terminie  na
odpowiedź jaką otrzymuje tutaj  rada,  to pismo przez 5 dni  leżało w urzędzie.  Nikt
na  ten  temat  nie  raczył  się  wypowiedzieć.  Ja  odpowiedź  na  to  pytanie  znam,  ale
pozostawiam również odpowiedź Państwu.  Jutro jest  s iódmy dzień kiedy to  pismo
jest  w gminie,  dlatego dość szybko trzeba się z tą  sporawą uporać.  

Protokół  z  XXXI  sesj i  rady  gminy  był  dostępny  w  biurze  rady.  W  dniu
dzisiejszym  jest  dostępny  przy  l iście  obecności.  Każdy  z  radnych  mógł  zgłosić
swoje uwagi i  propozycje.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Proponuję przyjąć protokół z  XXXI sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XXXI  sesj i
Rady Gminy.

Ad pkt  4  .  Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala  –  kolejny punkt  –
sprawozdanie wójta  między sesjami i  przetargach ogłaszanych przez gminę.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rok  dobiega  końca,  te  przedsięwzięcia  które
mieliśmy  realizować  w  bieżącym  roku  w  zasadzie  w  całości  są  ukończone.
Przedstawia  to  załącznik,  który  żeście  Państwo  otrzymali .  Myślę,  że  i  sołtysi
mogli  s ię  z  tym  załącznikiem  zapoznać.  Ten  załącznik  przedstawia  wszystkie
planowane  przez  radę  gminy  przedsięwzięcia  na  rok  2016.  Oczywiście  na
początku  roku  były  to  inne  przedsięwzięcia,  w  trakcie  roku  to  ewaluowało,  nowe
przedsięwzięcia  zostały  przyjęte  do  planu  i  realizowane.  Na  dzisiaj  z  tych  42
przedsięwzięć  tylko  dwa nie  będą zrealizowane,  ale  nie  w tym sensie,  że nie  będą
zrealizowane,  one  są  realizowane  tylko  że  termin  ich  się  wydłuży.  Mówię  tu  o
pracach  projektowych.  Prace  projektowe  są  trudne,  jeżeli  chodzi  o  terminy
wykonania  z  tego  tytułu,  że  trzeba  uzyskać  przy  wykonywaniu  tych  prac  tzw.
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prawo  do  dysponowania  gruntem  czyli  zgodę  osoby  przez  której  posesję  ta
inwestycja  przebiega.  Takie mamy trudności  jeżel i  chodzi  o miejscowość Stębark.
Trudno tą  zgodę otrzymać,  ale  nie  dlatego że  jest  zła  wola  mieszkańców,  ale  z  tej
przyczyny że niejednokrotnie  już niektórzy mieszkają na tych posesjach,  użytkują
mieszkania  a  nie  są  prawnymi  ich  właścicielami.  Nie  mają  prawnej  możliwości
podpisywania  takiego  dokumentu,  brak  postępowania  spadkowego.  Dlatego  też
staramy się  w ten sposób to  rozwiązywać,  że tam gdzie  nie  mamy zgody przejścia
przez  grunt  omijamy  bądź  po  pewnym  czasie  okazuje  się,  że  zbierze  się  cała
rodzina i  to  uzgodnienie otrzymujemy.  Myślę,  że te  terminy,  które dla  tych dwóch
przedsięwzięć,  wykonanie  projektu  kanalizacj i  wodno-ściekowej  w  miejscowości
Stębark,  zapisałem  do  końca  maja,  zostanie  wykonane.  Oczywiście  środki  na  to
przedsięwzięcie  są  w  budżecie.  Nie  ma  tutaj  problemów  jeśli  chodzi  o  finanse.
Raczej  są  problemy sprawy technicznej .  Drugie przedsięwzięcie  to  jest  projekt  na
budowę  drogi  w  Kiersztanowie,  konkretnie  real izowany  wspólnie  ze  Starostwem
Powiatowym.  Tam  przetarg  ogłaszało  Starostwo  Powiatowe  i  wykonanie  tego
projektu  jest  po  pierwszym  kwartale  tego  roku.  Poza  tym  wszystkie
przedsięwzięcia  są  na  ukńczeniu.  Jedno  jest  w  trakcie  realizacj i ,  to  budowa
przepompowni  podnoszenia  ciśnienia  wody w Dylewie.  Już  podpisana  jest  umowa
na  dostarczenie  zestawu  pomp  i  od  poniedziałku  zaczną  się  tam  wykopy,  żeby  to
skończyć,  pomiary  powykonawcze  również.  Wydane  zostały  środki  zgodnie  z
wolą  rady,  przeznaczone  na  wykonanie  cząstkowej  kanalizacj i  w  miejscowości
Tymawa  –  Omin.  Też  załączyłem pismo  każdemu  radnemu,  w  jaki  sposób  zostały
wydane,  i le  zostało  wydane  i  i le  z  tego  zostało.  Poza  tym  z  takich  bieżących
spraw  to  odbyło  się  spotkanie,  na  które  zostałem  zaproszony  Izb  Rolniczych  w
miejscowości  Frygnowo.  Myślę,  że  też  w  pewnym  sensie  wyróżnienie  dla
Fygnowa,  że  przedstawiciele  Izb  Rolniczych  postanowili  s ię  spotkać  w  tej
miejscowości.  Również  odbyłem  wizytę  do  Wiceministra  Infrastruktury  w  celu
uzyskania  mater iałów  już  na  rok  2017  czyli  destruktu  na  nasze  drogi  gminne.
Myślę,  że będzie ta  wizyta  efektywna i  w 2017 ten destrukt  otrzymamy i myślę że
wykorzystamy  go  wtedy  na  drogi  jak  najbliżej  przebudowywanej  starej  drogi
„siódemki”  czyl i  Rychnowska  Wola,  Rychnowo,  Kierszatanowo,  Kiersztanówko  i
inne miejscowości  gdzie  jest  bl isko.  Przetargów jeżeli  chodzi  o działki nie  było.
Mieszkaniec  Tymawy  -  Pan  Dariusz  Skwarek  –  ja  chciałem  przede  wszystkim
podziękować  za  podłączenie,  bo  udało  się  to  zrobić.  Chciałem  przypomnieć,  że
jeszcze Pan Kała został ,  bo byl iśmy w pakiecie.  
Mieszkaniec  Mielna  -  Pan  Wojciech  Kała  –  projekt  budowlany,  mater iały
budowlane  i  roboty  budowlane  wyniosły  20  tys.  z ł  tak  jak  zaplanowała  rada,  z
tym że jest  to brut to.  Po odliczeniu vat zostanie jeszcze 4 tys .  z ł .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie.  Pani  Skarbnik  może  wytłumaczyć  w  jaki
sposób  odzyskujemy  vat.  To  jest  uwarunkowane  naszą  sprzedażą,  z  tym
najniższym  vat  7%.  Jeżeli  takich  sprzedaży  nie  mamy  a  przeważnie  nie  mamy,
my naliczamy vat  do zwrotu,  bo nieraz to są potężne sumy,  50 tys .  zł ,  ale  niestety
tego  vat  nie  otrzymujemy,  ponieważ  to  jest  uwarunkowane  innymi  sprzedażami,
które prowadzimy.  
Pan  Wojciech  Kała  –  skoro  zostanie  4  tys .  zł ,  to  mam  nadzieję,  chodzi  o
deklarację,  że ta praca zostanie wykonana. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  z  tego  nic  nie  zostanie.  Zostanie  dwieście  i  coś
złotych.
Pan  Wojciech  Kała  –  projekt  budowlany  jest  zrobiony.  Materiały  nie  są  drogie.
Chodzi  mi  o  deklaracje,  że  na  początku  roku  zostanie  skończone,  żeby  nie
przedłużać tego. Na początku przyszłego roku ten vat zostanie zwrócony.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie  zostanie  zwrócony.  
Pan Wojciech Kała – to  ja nie  rozumiem tego.  
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Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tak jest  w samorządach. Niektóre samorządy
które nie prowadzą działalności  gospodarczej  w ogóle,  nie  wolno prowadzić
działalności  gospodarczej ,  ale  my  ogrzewanie  co  prowadzimy  gdzie  sprzedajemy
opał  i  tam jakaś możliwość istnieje.  
Pan  Wojciech  Kała  -  biorąc  pod  uwagę,  iż  część  prac  zostało  wykonane,  to  Pan
Wójt  mógłby  zadeklarować,  że  zostanie  to  wykonane  w  następnym  roku,  a  nie  w
następnym i jeszcze w następnym. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  prosta  sprawa,  znowu  wracam  do  tego
tematu,  który  niejednokrotnie  wracał  na  tym  forum  w  postaci  pytań,  Pana
Borkowskiego  dotyczące  wykonania  projektu  na  oświet lenie.  Rada  jest
decydentem. Ja mogę podać jakie koszty będą jeszcze jeżeli  chodzi  o dokończenie
tej  kanalizacj i  u  Pana  Kały.  Będą  dużo  większe  z  tego  tytułu,  że  tam  trzeba
zakupić  przepompownię,  bo  to  nie  jest  grawitacyjnie  jak  w  przypadku  Pana
Skwarka  tylko  trzeba  przepompownię.  Ja  na  dzisiaj  dokładnie  nie  powiem,  ale  na
sesję  30.12.  2016  r.  mogę  przedstawić  koszty  jakie  będą.  Po  prostu  to  musi  się
znaleźć jako zadanie w budżecie.  
Pan Wojciech Kała – mówił Pan, że jeżel i  roboty będą nasze to  będzie to około 6
tys .  zł .  Wyszło 20 tys .  zł  i  2/3 pracy zostało wykonane.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie chciałem rzucać,  20 tys .  zł  zostało wydane a
to  co  l iczyłem do Pana  została  jeszcze  przepompownia,  to  wyniesie  około  40  tys.
zł .  Sama przepompownia i le kosztuje.
Pan Wojciech Kała – nie wiem i le kosztuje przepompownia.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  też  dokładnie  Panu  nie  nie  powiem,  ale  bardzo
droga.  To jest  bardzo drogie urządzenie.
Pan  Wojciech  Kała  –  przepompownia  to  jest  s i lnik  w  miejscu  na  mojej  działce  i
podłączenie  do  mojego  licznika  energetycznego,  bo  ja  rozmawiałem  z  Zakładem
Energetycznym, żaden problem.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  wiem  co  to  jest  przepompownia.  To  jest
zbiornik  potężny,  bo  robiłem  przepompownie,  w  nich  umieści łem  pompę  i
kosztowało  mnie  to  około  20  tys.  zł  i  nie  zwracałem się  do  rady  gminy,  żeby  mi
to  wybudować,  bo  sam  sobie  wybudowałem  i  podłączyłem  się  do  sieci
kanalizacyjnej .
Pan  Wojciech  Kała  –  nie  będę  wracał  do  tego,  że  podczas  realizacj i
projektowania  tego  odcinka  zostałem pominięty.   Mam pytanie,  kiedy  to  zostanie
zrobione.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  nie  do  mnie,  to  pytanie  jest  do  rady.  Ja
wykonuję uchwały rady gminy.  
Pan  Wojciech  Kała  –  skoro  rada  podjęła  decyzję,  część  została  zrealizowana,  to
należałoby  po  prostu  sprawę  zakończyć,  f inanse  znaleźć  i  zakończyć.  Jeżeli
ciągnie  się  wodociągi  po  1  km i  dłuższy i  nie  ma  problemu z  tym a  tu  70  metrów
staje  się  problemem,  dlatego  mi  chodzi  o  jasną  deklarację,  kiedy  to  zostanie
zrobione.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  proszę Państwa ja przybliżę
historię  tej  inwestycj i .  Rok  temu  kiedy  rada  pracowała  nad  budżetem,  złożyłem
propozycję  wpisania  do  budżetu  na  2016  rok  tej  inwestycj i .  Ja  na  podstawie
swojej  wiedzy,  jakiegoś  takiego  oglądu,  może  niezbyt  doskonałego  stwierdziłem,
że  to  może  kosztować  20  tys .  zł  i  Pan  Wójt  przytaknął,  że  ta  inwestycja  będzie
kosztowała  20  tys .  zł .  W  związku  z  tym  mnie  jako  osobie  luźno  związanej  z
kosztorysami  inwestycj i  s łowo  wójta  że  to  może  kosztować  20  tys .  zł  w
zupełności  wystarczyło.  Ale  okazuje  się,  że  20  tys.  zł  nie  wystarczyło.
Wystarczyło  raptem  na  połowę  zadania.  W  związku  z  tym  przez  cały  rok
boksowaliśmy  się  tutaj  z  tematami.  Pan  Skwarek  i  Pan  Kała  bez  przerwy
dopominali  s ię  jakiejś  konkretnej  odpowiedzi  i  konkretnych  działań.  W  grudniu
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okazuje  się,  że  zostało  wykonane  pół  inwestycj i  i  pieniądze  się  skończyły.  Wójt
w  tej  sprawie  niewiele  zrobił .  Rada  przyznała  20  tys .  zł  i  uznał,  że  to  w
zupełności zamyka problem, oczywiście  nie  zamyka,  bo zadaniem było wykonanie
przyłączy kanalizacyjnych  do  dwóch  zabudowań  a  nie  wydanie  20  tys.  zł .  Dzisiaj
wydanie  20  tys.  zł  nie  jest  żadnym  problemem.  Zresztą  każde  pieniądze  zostaną
wydane jeżel i  tylko  będą.  Wykonanie inwestycj i  a  nie  zrealizowanie wydatków na
kwotę  20  tys.  zł .  Taka  jest  moja  opinia.  W  związku  z  tym  Panie  Wójcie  ja
proponuję,  żeby  Pan  wyraźnie  i  jasno  zadeklarował  czy  podejmie  Pan  próbę
dokończenia  tej  inwestycj i  wiosną,  kiedy  będzie  można  wejść  z  pracami
ziemnymi na teren działki  Pana Kały.  Chciałbym to usłyszeć.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  cieszę  się  tutaj  z  jednego  powodu,  że  w  końcu
Pan  moje  zdanie  jako  takie  decydujące  wziął  pod  uwagę  jeśl i  chodzi  o  wartość
inwestycj i  a le  ja  nie  określam  też,  bo  ja  nie  jestem  alfą  i  omegą,  po  prostu  mam
pracowników  od  tego,  żeby  określ i l i  jaką  mniej  więcej  wartość  będzie  ta
inwestycja  dana  przedstawiała.  Pomijam  fakt,  że  celowość  wykonania  tej
inwestycj i  mimo ki lkukrotnych odmówień podpisania przez Pana Kałę zgody.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  proszę  nie  wracać  do
histori i .  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  proszę nie przeszkadzać.
Przewodniczący  rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ja  przerywam  Panu.
Prosiłbym  o  odpowiedź  na  moje  pytanie.  Czy  deklaruje  Pan  jakiekolwiek  próby
podjęcia  inwestycj i .  Nie  mówmy  tutaj  o  historii .  Histor ię  tutaj  wielokrotnie
słyszel iśmy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  otrzyma  Pan  odpowiedź  w  ciągu  7  dni  na
piśmie.  Dziękuję.
Pan Wojciech Kała – mówi Pan, że czegoś nie podpisałem. Jeszcze raz mówię.
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan  Ryszard Bala  –  Panie  Wojtku  nie  wracajmy
do tego tematu.  To słyszeliśmy na tej  sali  niejednokrotnie.
Pan Wojciech Kała – ja powiedziałem, że jest  Pan kłamcą i  Pan do sądu mnie nie
podał.  Jeżeli  Pan mnie poda,  w sądzie  udowodnię.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  wiem,  że  Pan  się  sądzi  z  wszystkimi.  Czy  ta
sesja  zebrała  się  po  to,  żeby  myśleć  o  tym,  co  mamy  Panu  Kale  zrobić,  jeżeli
mamy  mieszkania  dla  mieszkańców  Lubianka  niewyremontowane  i  trzeba  po  20,
40  tys.  zł  wydać  a  tu  człowieka  który  posiada  własne  dochody  i  chwali  s ię  i  my
wydajemy pieniądze na to.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  dobrze,  kończymy
dyskusję.
Sołtys – Pan Jerzy Głowacki – to są wolne wnioski?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nie.  Jest  dyskusja  na  temat
realizacj i  zadań gminy.
Sołtys – Pan Jerzy Głowacki – porządek Pan czytał?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Sołtysie  mówimy  o
realizacj i  tych  zadań,  które  wójt  wykonywał  między  sesją  w  listopadzie  a  sesją
dzisiejszą.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  - jeszcze  brak  Pana  Serafina  i  jeszcze  brak  jego
przyjaciela  z niewiadomą przeszłością i  nie wiadomo skąd i  wtedy dopiero.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 5.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala  –  przechodzimy  do
kolejnego punktu – podjęcie uchwał przez radę gminy.
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Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  odczytał  projekt  uchwały w
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Grunwald  na  la ta  2016
- 2026.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  od  poprzedniej  podjętej  zmniejsza
budżet  o  kwotę  24.799,-  zł  i  wynika  to  z  tego,  że  dnia  30  l is topada  wójt  wydał
zarządzenie  nr  56  zmniejszające  budżet  o  kwotę  60.511,-  zł .  Zmniejszenie  to
nastąpiło  na  skutek  decyzj i  wojewody,  które  wpłynęły  do  urzędu.  Natomiast
zwiększająca  budżet  uchwała,  która  jest  przygotowana  jako  następna  w  kwocie
35.712,-  zł  spowoduje  tą  sytuację,  że  różnica  daje  zmniejszenie  ogółem  budżetu
na  24.799,-  zł .  Po  dokonaniu  tych  powyższych  zmian  zmniejszających  ogólnie
WPF  dochody  ogółem  wynoszą  29.179.926,36  zł ,  natomiast  wydatki  ogółem
wynoszą 29.863.286,36 zł .  Jeśli  chodzi  o  załącznik nr  2 gdzie  są  przedsięwzięcia,
nie  dokonano żadnych zmian w tym okresie.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 14 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr
XXXII/172/2016  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2016 – 2026.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2016 r.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  uchwała  w  sprawie  zmiany  budżetu  jak
już  wspomniałam  jest  uchwałą  zwiększającą  budżet  o  kwotę  35.712,-  zł .  Wynika
to  również  z  decyzj i  wojewody  jak  i  po  przeanal izowaniu  dotychczasowego
wykonania  dochodów  i  wydatków  zwiększono  budżet  na  kwotę  35.712,-  zł ,  to  po
stronie  dochodów  zwiększenia.  Jeśli  chodzi  o  stronę  wydatków  takimi  głównymi
rzeczami  gdzie  dokonano  zmian  to  są  zmiany  w  wydatkach  inwestycyjnych  i  tak
na  OSP  w  Gierzwałdzie  zwiększono  kwotę  3.300,-  zł  na  modernizację  OSP  jak
również  400,-  zł  na  zakup  motopompy.  Jak  się  okazuje  wartość  jej  wynosi ła  po  7
tys .  zł  a  nie  po  6.800,-  zł  dlatego  też  należy  zwiększyć  te  wartości.  Zwiększono
również  na  inwestycję  świet l icy  w  Łodwigowie  7  tys .  zł  na  dokończenie  tej
inwestycj i  jak  również  na  piec  zakupiony  do  gimnazjum  w  kwocie  800,-  z ł .
Zmniejszenia  w  inwestycjach  dokonano  przy  szkole  we  Frygnowie  gdzie  zakup
komputerów  był  tańszy  o  5.800,-  zł ,  dlatego  też  dokonano  takiego  zmniejszenia.
Analizując  ogółem  wydatki  inwestycyjne  zwiększono  wydatki  inwestycyjne  na
kwotę  5.700,-  zł .  Pozostałe  zmiany  w  wydatkach  należą  do  przesunięć  między
działami,  paragrafami  –  zwiększenia,  zmniejszenia.  To  tylko  są  przesunięcia
dlatego  też  jest  tylko  niewielka  zmiana  dochodów  i  wydatków  na  kwotę  35.712,-
zł .  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 14 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr
XXXII/173/2016 w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2016 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżaw  po  umowach
zawartych na czas oznaczony do 3 lat .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  uchwała  dotyczy  małych  działek  ar,  1,5  ara,
które  są  wykorzystywane  pod  garaże  blaszaki.  Dotyczy  to  tego  budynku  gdzie
znajduje  się  ośrodek zdrowia.  Ja  jako wójt  mogę  zawrzeć  umowę na  3  la ta.  Jeżeli
się  umowę  przedłużą,  to  jest  potrzebna  zgoda  rady.  Może  być  również  tak,  że
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umowa gaśnie  i  ogłaszam powtórny przetarg na  dzierżawę tych działek,  ale  wtedy
istnieje  ryzyko,  że  wydzierżawi  tą  działkę  ktoś  inny.  Jeżel i  rada  wyrazi  zgodę  po
prostu ja te umowy użytkownikom garaży przedłużam na następne 3 lata.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja chciałem sprostować,  to 
nie  chodzi  o ar,  15 ara tylko 15 m 2 .  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – przepraszam 15 m 2  czyl i  0,15 ar.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXII/174/2016  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy po  umowach  zawartych
na czas oznaczony do 3 lat .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w
sprawie  programu współpracy Gminy Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  program  współpracy  jest  uchwalany
corocznie.  Program  zawiera  cele,  szczegółowe  zasady  współpracy,  formę
współpracy,  zadania  priorytetowe,  okres  i  sposób  realizacj i ,  wysokość  środków
przeznaczonych  na  realizację,  sposób  oceny  real izacj i  programu  jak  również
informację  o  sposobie  tworzenia  programu  oraz  przebiegu  konsultacj i ,  tryb
powoływania  i  zasady  działania  komisj i  konkursowych  do  opiniowania  ofert  w
otwartych  konkursach  ofert .  Jeśli  chodzi  o  priorytety,  bo  to  najważniejsze  na
2017  rok  są  następujące:  jeśl i  chodzi  o  kul turę  między  innymi  rozwój  i  wsparcie
działalności  artystycznej  i  kulturowej  Gminy  Grunwald,  wsparcie  wydawnictw
popularno-naukowych  promujących  Gminę  Grunwald,  po  drugie  rozwiązywanie
problemów  osób  dotkniętych  niepełnosprawnością,  działanie  na  rzecz  osób
niepełnosprawnych  –  integracja  i  rehabil i tacja  osób  niepełnosprawnych,  jak
również  wsparcie  rodzin  dotkniętych  problemem  niepełnosprawności  i
potrzebujących  pomocy –  grupy wsparcia,  asystent  rodziny,  współpracy gminy ze
stowarzyszeniem  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych,  po  trzecie  popularyzacja
nowych  dyscyplin  sportu  wśród  mieszkańców  gminy,  działalność  sportowa  na
rzecz  mieszkańców  gminy,  popularyzacja  sportu  na  imprezach  wojewódzkich  i
ogólnopolskich  i  po  czwarte  działalność  kulturalno-oświatowa  wśród
mieszkańców  gminy.  Na  ten  program  przeznacza  się  w  roku  2017  45  tys.  zł  i
będzie trwał  od 1 stycznia do końca grudnia 2017 roku. 
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXII/175/2016  w  sprawie
programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił  pięciominutową przerwę. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejnym  punktem
porządku  sesj i  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2017 – 2027. 
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  zawiera  to  co  jest  zawarte  w
uchwale  budżetowej .  Jedyną  sytuacją  jest  bardziej  szczegółowo  przedstawiona  w
załączniku  nr  2  przedsięwzięcia  modernizacja  remizy  OSP  w  Gierzwałdzie  jak
również  budowa  drogi  do  Korsztyna  i  ujęta  jest  również  modernizacja,
przebudowa  drogi  Szczepankowo  –  Domkowo.  Jednak  to  jest  zaznaczone,  że  to
jest  na  rok  2018  a  poza  tym  jest  wstawiony  leasing  za  samochód  który  spłacamy
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jeszcze  do  2019  roku  z  kawałeczkiem.  Poza  tym  ta  WPF  jest  w  granicach  takich
samych  finansowych  jak  budżet  czyl i  dochody  wynoszą  29.146.618,97  zł ,
natomiast  wydatki  budżetowe  w granicach   29.341.618,97  zł .  Jeśli  chodzi  o  WPF
opinia RIO jest  pozytywna bez uwag. 
Uwag nie zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 14 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr
XXXII/176/2016  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2017 – 2027.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).

Przewodniczący Rady Gminy - Pan Ryszard Bala – kolejnym punktem jest
zaopiniowanie uchwały   w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grunwald na 2017
rok.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  integralnie  związany  dokument  z
przedstawioną przed chwilą  WPF. Jest  to dokument który w zasadzie reguluje całe
nasze  funkcjonowanie  na  rok  2017.  Budżet  przygotowywaliśmy obliczając  przede
wszystkim  najpierw  te  wydatki  sztywne,  które  bezwzględnie  musimy  ponieść.
Pozostałą  sumę  na  komisjach  przeznaczyliśmy  odpowiednio  na  inwestycje.  Nie
jest  to  stosunkowo  dużo,  ale  w  stosunku  do  lat  ubiegłych  nie  jest  to  źle.  Budżet
jest  takim dokumentem który jest  kontrolowany dość dokładnie przez RIO. Nie da
się  w  tym  budżecie  zaniżyć  sztucznie  dochodów  bądź  zawyżyć  sztucznie
dochodów.  Izba  obrachunkowa  ma  historię  gminy  ki lkunastoletnią,  doskonale
sobie  śledzi  jak  ten  budżet  jest  real izowany,  jak  przebiega.  Możecie  być  pewni,
że  to  co  zostało  obliczone,  wydatki,  że  to  się  zgadza  z  tym  co  w  latach
poprzednich  żeśmy  wydawali .  Są  niewielkie  różnice,  różnice  te  wynikają  ze
skoków  cen,  mówię  tu  o  energi i ,  mówię  o  paliwie,  mówię  o  opale  i  innych
nośnikach  energi i  które  są  tak  jakbym  powiedział  cenonośne.  Budżet  nasz
gdybyśmy  tylko  mieli  wydać  dochody  własne,  a  te  dochody  własne  w  naszym
budżecie  wynoszą  8.441.504,-  z ł  to  my  byśmy  po  prostu  ze  szczęścia  zgłupiel i ,
bo te pobożne życzenia,  które do mnie dotarły,  złożone przez wszystkich radnych,
sołtysów  opiewały  na  sumę  7,5  mln  zł .  Wystarczyłoby  dla  każdego.  Jest  tu  mała
subtelność,  gmina  jest  taką  jednostką  która  dokłada  do  wszystkiego,  do  opieki
społecznej ,  do  alimentów,  do  oświaty,  do  wszystkich  dziedzin  życia  na  terenie
gminy  i  drodzy  Państwo  coraz  zwiększa  się  to  i  podejrzewam  że  w  najbliższym
czasie  będziemy dokładal i  do  „500+”  i  do  innych  decyzj i  rządu  o  czym na  pewno
gdzie  nie  gdzie  przesłuchy  macie.  Chciałem  poinformować  Państwa,  że  mimo
subwencji  oświatowej  bardzo  wysokiej ,  bo  w  porównaniu  do  sąsiednich  gmin
mamy bardzo  wysoką,  wynosi  ona  10.985.466,-  zł .  Do  oświaty  musimy dołożyć  z
własnych  środków  czyli  z  tych  8,5  mln  zł  jeszcze  2.356.383,-  zł  na  dzisiaj ,  bo
subwencja  oświatowa,  którą  tutaj  nam  przyznało  ministerstwo  edukacj i  nie  jest
ostateczną.  Ostateczną wersję  poznamy gdzieś  w marcu i  zazwyczaj  była większa,
ale  były  przypadki  że  też  ulegała  zmniejszeniu.  Jeżel i  będzie  większa  to  wejdzie
ona  w  tą  sumę,  którą  dokładamy  do  oświaty,  która  wynosi  2.356  tys.  z ł  i
zmniejszy  ją  czyli  nasze  wydatki  z  budżetu  będą  uwolnione  i  będziemy  mogli  te
środki  przeznaczyć  na  jakiś  inny  cel,  który  Państwo  wskażecie.  Tutaj  wykonany
budżet  wykonaliśmy  w  takich  dwóch  częściach,  jest  część  czysto  rachunkowa,
taka  matematyczna,  bardzo  skomplikowana  tak  że  naprawdę  żeby  się  w  nią
wczytać  w  ten  załącznik  nr  2  to  byście  musieli  państwo  bardzo,  bardzo  dużo
czasu  poświęcić,  a le  on  właśnie  ujmuje  wszelkie  wydatki  w działach,  rozdziałach
zgodnie  z  klasyfikacją  budżetową  a  nas  interesują  głównie  te  załączniki,  które
mówią  o  wydatkach  majątkowych,  generalnie  o  inwestycjach  które  będziemy
realizować w roku 2017.  Tutaj  była  dyskusja  na  komisjach  i  z  propozycj i  którą  ja
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przedstawiłem wprowadzono  dwie  zmiany.  Te  dwie  zmiany  zaowocowały  tym,  że
załącznik  nr  3  uległ  zmianie  i  wprowadzono  do  tego  załącznika  nr  3  inwestycje
typu  –  oświet lenia  ulicznego  w  Kitnowie,  wykonanie  oświetlenia  drogi
wojewódzkiej  w  Milnie,  budowa  chodnika  wzdłuż  drogi  gminnej  w  Dylewie,
realizacja  przydomowych  oczyszczalni  –  wstępnie  rada  postanowiła  przeznaczyć
50  tys.  zł  jako  środki  pilotażowe  i  wykonanie  projektu  technicznego  świet l icy  w
Glądach  i  30  tys .  zł  na  drogę  w  Rychnowskiej  Woli,  tą  nieszczęsną  drogę  która
jest  przyczyną  trudności  w  użytkowaniu  przez  tego  Pana  z  gospodarstwa
agroturystycznego.  Wstępnie  aby  zmieścić  te  środki,  które  zostały  zgłoszone  na
komisjach  wycofal iśmy  z  budżetu  gminy  połowę  środków  na  kanal izację  w
miejscowości  Szczepankowo  i  150  tys .  zł  z  budowy  obiektu  w  miejscowości
Mielno,  mówię  tu  o  plaży  gminnej .  Zdjęliśmy  czasowo  tylko.  Tutaj  rada  złożyła
deklarację,  że  w momencie  kiedy środki  z  tytułu  wzrostu  dochodów własnych  się
pojawią,  zostaną  w  pierwszej  kolejności  uzupełnione  te  dwa  punkty  czyl i  ta
budowa  kanalizacj i  w  Szczepankowie  i  plaży  w  Mielnie.  Dlaczego  na  tym mi  tak
bardzo  zależy,  bo  są  to  ostatnie  środki  z  PROW,  które  jeszcze  możemy
wykorzystać.  Mówię  tu  o  kanal izacj i  jeżel i  chodzi  o  Szczepankowo  i  Grunwald.
W pierwszej  kolejności  byśmy  zrobili  Szczepankowo,  ponieważ  starszy  projekt  i
żeby  nie  zestarzał  się  i  w  drugiej  kolejności  Grunwald  a  jeżel i  chodzi  o  plażę,
złożyliśmy wniosek  i  wniosek  nasz  w LGD zajął  bardzo  dobre  bo  drugie  miejsce,
uzyskał  58  punktów  i  tam  mamy  dofinansowanie  prawie  190  tys .  zł .  Te  nasze
środki  jeżeli  dołożymy,  to  pozwolą,  na  wykonanie  tego  przedsięwzięcia  z
prawdziwego zdarzenia.  Te przedsięwzięcia  na rok 2017 mamy ujęte  w załączniku
nr  3,  23  przedsięwzięcia.  Są  też  również  w  budżecie  ujęte  pieniądze  z  funduszy
sołeckich.  Te  14  sołectw  które  zgłosiły  te  swoje  plany,  w  jaki  sposób  mają
wykorzystać  te  środki  z  funduszy,  to  mają  te  środki  zapewnione  do  prywatnego,
jakbym tak  powiedział  indywidualnego  wydania  a  te  które  po  prostu  nie  składały
wniosków  a  prosiły  o  zabezpieczenie  w  budżecie  również  mają  zabezpieczone  i
przy  tym  zawsze  wskazywali  na  co  będą  chcieli  te  środki  przeznaczyć.  Tak  że  te
390 tys .  zł  jeżeli  chodzi o środki z  funduszy sołeckich również są zabezpieczone.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie,  w  projekcie
budżetu  jest  zapis,  że  na  finansowanie  programu  realizowanego  ze  Starostwem
Powiatowym  pod  nazwą  „Rodzina  silna  wsparciem”  jest  kwota  67  tys.  zł .  Kiedy
rozmawial iśmy  na  ten  temat  i  podejmowaliśmy  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia
do  tego  programu  ja  usłyszałem,  że  żadna  pozycja  w  budżecie  na  realizację
takiego  programu  się  nie  pojawi,  w  związku  z  tym  chciałem się  dowiedzieć  skąd
te  67  tys.  zł .  Jak  to  się  stało,  że  kiedy  mówiliśmy  o  tym  projekcie  to  nie  było
mowy,  że będą jakieś pieniądze z budżetu a teraz się  okazuje,  że są z budżetu.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – to  nie jest  tak,  że są pieniądze potrzebne,
te  pieniądze  w  ramach  zasi łków  celowych.  Czy  byśmy  weszl i  w  ten  projekt  czy
nie,  to  i  tak  te  środki  celowe  byłyby wypłacane  a  w tej  chwili  to  będą  wypłacane
jak  gdyby  przez  ten  projekt.  W  projekcie  to  będzie  i  ta  kwota  jest
zagwarantowana.  Mieszkańcy  którzy  otrzymują  te  zasiłki  celowe,  otrzymywać  i
tak  by je  otrzymywali .  Taką kwotę  dostaliby.  Tylko  teraz  będzie  objęte  jak  gdyby
jeszcze  programem  i  dlatego  w  tym  projekcie  są  wpisana  ta  kwota,  ale  jest  to
kwota zasiłków celowych.  Nie jest  to jakaś ekstra dodatkowa kwota,  to jest  kwota
przewidziana na zasiłki  celowe dla  mieszkańców. 
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan  Ryszard Bala  –  tylko  moje  pytanie  dotyczy
gdy  mówil iśmy  o  tym  projekcie,  czy  w  budżecie  pojawią  się  jakieś  dodatkowe
pozycje dotyczące obsługi tego programu, Pani  odpowiedziała,  że nie  będzie.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – bo nie  będzie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  widzę,  że  jest  dział ,
rozdział ,  paragraf  na  którym  te  środki  są.  Mam  drugie  pytanie  dotyczące
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wydatków, pojawia się  kwota 340 tys.  zł  bodajże – kary,  odszkodowania,  grzywny
wypłacane na rzecz osób prawnych i  innych jednostek organizacyjnych.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mówiłem  o  tym  na  komisjach.  To  jest  przejęty
grunt  który kupujemy od ANR. Przekazal i  nam ten grunt  kilkanaście  lat  temu i  on
miał  być  wykorzystany  na  budowę  centrum  informacyjno  –  turystycznego  w
Stębarku.  W  związku  z  tym  że  centrum  powstało  na  Polach  Grunwaldzkich,  to
Agencja  miała  prawo  zwrócić  się  do  nas  o  zwrot  tego  gruntu.  Ja  sądzi łem  się  z
nimi  dosyć  długo  i  w  pierwszej  wersj i  chciel i  od  nas  pięćset  dwadzieścia  i leś
tys ięcy.  Po  skorygowaniu  przez  sądowego  wyceniacza  wartości  tego  gruntu
wyszło  na  328  tys .  z ł ,  które  mamy  zapłacić  w  4  ratach  w  roku  2017  i  to  jest
umieszczone w wydatkach. Pozostają jak mówiłem na komisjach trzy wyjścia.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  nie  skojarzyłem,  że  to
będzie  zapisane  pod  pozycją  „kary  i  odsetki”.  Kolejna  sprawa  o  której  chciałem
poinformować Państwa, bo nie  wiem czy wszyscy z tym budżetem się zapoznali
czy  też  nie,  obsługa  długu  czyli  odsetki  od  zaciągniętych  kredytów to  jest  kwota
358  tys .  zł .  Tyle  kosztują  nas  kredyty  które  gmina  zaciąga  i  to  trzeba  spłacić.  Po
zaciągnięciu nowego kredytu -  jeżel i  dojdzie do zaciągnięcia  nowego kredytu  -  w
kwocie  1.442  tys.  zł  spłata  roczna  kapitału  wynosi  ponad  800  tys .  zł  plus  te  360
tys .  zł  na  obsługę  dugu.  Mil ion  sto  tys .  zł  musimy oddawać.  Ja  zastanawiam się,
nad  taką  sprawą  -  pewnie  większość  z  Państwa  wiąże  swoje  życie  i  swoją
przyszłość  z  tą  gminą  -  kto,  jak  długo  te  kredyty,  które  w  dużym  stopniu  dzisiaj
przejadamy  w  będzie  spłacał?  Jeżel i  wy  o  to  nie  zaczniecie  się  martwić,  to
podejrzewam,  że  wasze  dzieci,  a  może  i  wnuki  będą  do  tego  dokładać.  Nie
wszyscy,  zapewniam  was,  nie  wszyscy  wyjadą  do  Londynu  abo  do  Berlina  albo
gdziekolwiek  indziej .  Sporo  osób  zostanie  i  będzie  pracowało  na  spłatę  tych
długów albo będzie  narzekało,  że  nie  można czegoś  tam we wsi  czy miejscowości
zbudować,  wyposażyć,  bo  akurat  są  pieniądze  potrzebne  na  spłatę  długu.  Rada  w
tej  sprawie  ma  głos,  radni  na  ten  temat  mają  możliwość  się  wypowiedzieć  w
głosowaniu.  Ja  w  tej  sprawie  chciałbym  państwa  na  takie  funkcjonowanie,  takie
gospodarowanie środkami publicznymi uczulić.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  oczywiście  jest  do  spłacenia,  w  tym  roku
płacimy 880  tys.  zł  spłacamy długu  za  lata  poprzednie  i  trzysta  pięćdziesiąt  parę
tysięcy  odsetek.  Uważam że  gmina  powinna  korzystać  z  możliwości  kredytowych
i  nawet  przy  takim  kredycie,  bo  on  będzie  wynosił  za  rok  7,7%  to  jeszcze
mieścimy  się  i  to  bardzo  dobrze  we  wszystkich  tych  parametrach,  które
umożliwiają  gminom  finansowanie.  Proszę  Państwa  niedługo  trafi  do  państwa
statystyka  dotycząca  zadłużenia  naszej  gminy  i  ona  naprawdę  na  t le  gmin
ostródzkich wygląda bardzo dobrze,  chyba z wyjątkiem gminy Miłomłyn która ma
mniejszy współczynnik i  przy naszym budżecie  29 mln zł ,  zadłużenie 7,7% to jest
zaledwie  23%  tej  wartości,  którą  możemy  osiągnąć  a  ta  wartość  wynosi  60%.
Wszystkie  prawie  budżety  dookoła  w  gminach  są  prawie  na  granicy  tych  60%.
Uważam,  że  zachowujemy  bardzo,  bardzo  taką  bym  powiedział  bezpieczną
granicę.  Staramy się  nigdy nie  przekraczać  30% tego  wskaźnika  z  tego  tytułu,  że
wiem,  że  dochody  gminy  są  różne  i  s ię  wahają.  Jeżel i  is tnieje  jakaś  wątpl iwość,
że  gmina  w  przyszłych  latach  nie  będzie  miała  na  inwestycje  bądź  będzie  krach
finansowy to  jeżel i  pozwolicie  to  ja  zobowiązuję  się  tą  gminą  jeszcze  paręnaście
lat  rządzić  i  gwarantuję wam, że dam sobie radę.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mówiąc  o  tym,  że
bierzemy  kolejny  kredyt ,  oczywiście  nie  mam  nic  przeciwko  temu,  żeby  te
kredyty  były  wykorzystywane,  żeby  były  brane  i  wykorzystywane.  Cały  zachód
zbudował  swoją  potęgę  na  kredytach.  Tylko  patrząc  na  to,  że  rocznie  wydajemy
mln  zł  na  spłatę  wcześniejszych  zobowiązań  plus  obsługę  trzeba  się  zastanowić
czy  nas  na  taką  gospodarkę  stać.  Te  raty  kapitałowe  oczywiście  one  są  w  takiej
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samej  wysokości  jak  rok  temu  czy  5  lat  temu.  Natomiast  obsługa  tego  długu  360
tys .  zł ,  no  to  są  niestety  konsekwencje  tego,  że  bierzemy  kredyty.  Ja  nie  jestem
przeciwny  kredytom  tylko  wydaje  mi  się,  że  warto  zastanowić  się  w  jaki  sposób
ograniczać  wydatki  nieprzemyślane,  niepotrzebne  i  te  miejsca  wyszukiwać  i
próbować  znaleźć  oszczędności  na  to,  żeby  ta  gmina  funkcjonowała  i  s łużyła
obywatelom a nie tylko niektórym obywatelom. Takie jest  moje zdanie.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  ma  mil ion,  bo  my  korzystając  z
finansowania  ze  środków  unijnych  musimy  czy  chcemy  czy  nie  chcemy,  to
musimy  kredyt  zaciągać  poprzez  Bank  Gospodarstwa  Krajowego.  Czterysta  i leś
tam  tysięcy  które  wróci  nam  Bank  Gospodarstwa  Krajowego  musi  przejść  przez
budżet  i  to  zniekształca  po  prostu  to  co  chciel iśmy  pokazać.  Zamiast  miliona
wychodzi  mil ion  czterysta,  ale  te  czterysta  w  ciągu  roku  wróci  do  budżetu  po
wykonaniu  inwestycj i .  Jeszcze  raz  powtarzam,  że  nie  ma  najmniejszego
zagrożenia  jeżeli  chodzi  o  budżet.  Uważam,  że  mogłyby być  w  stosunku  do  mnie
zarzuty,  że  zbyt  mało  korzystamy  z  kredytów,  bo  przeciętnego  Kowalskiego  co
interesuje,  żeby  mieć  wodę,  kanalizację,  drogę,  szkołę,  ośrodek  zdrowia  a
naprawdę  mało  się  interesuje  jak  w tym budżecie  to  wygląda,  to  pozostawia  nam.
Jakby  to  padło  to  nie  miel ibyśmy  co  tutaj  szukać.  Gwarantuję,  że  to  nie  padnie,
bo  na  dzisiaj  jest  sytuacja  bardzo  dobra  i  te  rzeczy  które  robimy  to  nie  dotyczą
tylko  wybranych  osób  tylko  dotyczą  całego  społeczeństwa  i  naprawdę  w
niektórych  przypadkach  muszę  się  nie  zgadzać  ze  swoim  przedmówcą,  bo  mi
najbardziej  zależy  na  tym,  żeby  to  odczuła  gmina.  Dlaczego  mi  zależy,  bo  stąd
pochodzę i  chcę po sobie dobre zdanie pozostawić.  
Sołtys  –  Pani  Katarzyna  Kasprowicz  –  pisałam  wniosek  o  tej  lampie  koło
szkoły,  czy ta  lampa jest  ujęta.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak,  jest  ujęta.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  jest  około  300  tys .  zł  na  funduszach
sołeckich,  z  tego co wiem to można się zwrócić o jakiś zwrot do państwa.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  my  jesteśmy  w  tej  grupie,  że  ten  zwrot  jest
najwyższy  z  tym,  że  jest  korygowany  corocznie.  Teraz  już  jest  niewielki  ale
zawsze  zwrot  częściowy w wysokości  1/5  funduszy sołeckich  do  budżetu  gminy z
powrotem  traf i .  Jak  traf i  to  będziecie  Państwo  wiedzieli ,  bo  znajdzie  swoje
miejsce w budżecie.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  -  chodzi  mi  o  to,  że  niektóre  inwestycje  są
zaczęte a nie  dokończone jak oświetlenie  w Stębarku.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  jak  traf i ,  to  o  zwrocie  będziecie  decydowali  wy
wszyscy.  Czy traf i  na oświetlenie,  nie wiem. To będą środki wolne w budżecie.
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 14 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr
XXXII/177/2016 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grunwald na 2017 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodniczący  rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejna  uchwała  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na             sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  w  trybie
przetargowym. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  uchwała  na  sprzedaż  gruntu  w
miejscowości  Grunwald.  Są  to  dwie  działki,  działka  nr  48  i  49  o  powierzchniach
0,058 ha  i  0,094 ha.  Na tym załączniku widać,  że  jest  to  grunt  naprzeciwko placu
zabaw  w  Grunwaldzie  na  tym  zakręcie.  Tam  był  kiedyś  stary  obiekt  i  to  się  już
rozpadło.  W  tej  chwili  to  szpeci,  że  tak  powiem  miejscowość  Grunwald.
Oczywiście  staramy  się  wystawiać  do  przetargu  jeżel i  są  już  zainteresowani  a
później  w  trakcie  przetargu  wynika,  że  zainteresowanych  jest  więcej .  Dlatego  też
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prosiłbym  radę,  żeby  wyraziła  zgodę  na  sprzedaż  tej  nieruchomości.  Jest  to
nieruchomość uzbrojona w pełni.  Jest  woda,  jest  kanalizacja,  energia.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXII/178/2016  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  w  trybie
przetargowym.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejna  uchwała  w  sprawie
zmiany  uchwały  w  sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na
terenie Gminy Grunwald.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – my jako gmina przystępując do Związku Gmin
„Czyste  Środowisko” zrzekl iśmy się  nie  jako swoich  uprawnień,  które  wynikają  z
ustawy  o  zachowaniu  czystości.  Tak  na  dobrą  sprawę  początkowo  to  tak
wyglądało,  że  za  nas  podejmował  uchwały  Związek  Gmin.  Jednak  w  niektórych
przypadkach  w  Polsce  te  uchwały  zostały  uchylone  i  powiedziano,  że  to  co
zmienia  Związek  Gmin  również  musi  być  potwierdzone  przez  radę  gminy.  To  są
punkty  które  Związek  Gmin  nowelizując  ten  regulamin  utrzymania  czystości  i
porządku  na  terenie  całego  związku  wprowadził  do  tego  regulaminu.  Dotyczy  to
częstotl iwości  wywozu  śmieci,  generalnie  budynków  wielolokalowych  i
częstotl iwość  jak  również  typu  odpadów.  To  podjął  już  Związek  Gmin  „Czyste
Środowisko”.  To  wprowadzimy  również  jako  obowiązujące  na  terenie  naszej
gminy.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXII/179/2016  w  sprawie
zmiany  uchwały  w  sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na
terenie Gminy Grunwald.  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Przewodniczący Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala  –  ostatnia  uchwała  w sprawie
uchwalenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego Gminy Grunwald.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  dokument  który  wskazuje  kierunki
uwarunkowań  zagospodarowania  przestrzennego  gminy.  Ten  dokument  jest
dokumentem  dynamicznym,  nie  statycznym   i  s ię  zmienia  w  zależności  od  tego
jakie  potrzeby  na  terenie  gminy  występują.  Jeżel i  ktoś  chce  zmienić
przeznaczenie  swojego  gruntu  czy  gdzieś  tam  przewiduje  jakąś  inwestycję,  to  na
to  będzie  potrzebny  przede  wszystkim  miejscowy  plan  zagospodarowania,  ale
żeby uchwalić  miejscowy plan zagospodarowania niezbędne jest  s tudium, studium
które  ogólnie  bardzo  określa  kierunki  czy  w  ogóle  ta  rzecz,  którą  w  planie
miejscowym  chce  się  uzyskać  musi  znaleźć  swoje  odzwierciedlenie  w  studium.
Jeżeli  znajduje  się  w  studium  to  w  tym  zakresie  możemy  działać.  Jest  to
dokument  taki  który nieraz  zatwierdzamy i  dwa razy w roku i  raz  w roku.  On jest
stary  i  z  tego  starego  dokumentu  przenosi  się  całość  co  jest  uchwalone  przez
radę,  uzupełniając o nowe elementy które międzyczasie  nie  zostały wprowadzone.
Już  na  dzisiaj  wiem,  że  na  następnej  sesj i  przystąpimy  znowu  do  zmiany  tego
studium,  znowu  będzie  trwało  około  ośmiu,  dziewięciu  miesięcy  ponieważ  nowe
wnioski  wpłynęły  od  mieszkańców  gminy  i  te  wnioski  należy  uwzględnić  i  rada
podejmie  decyzję  czy  te  studium  ma  być  zmienione.  Na  pewno  najważniejszą
rzeczą  która  spowoduje  to,  że  będziemy  musieli  przystąpić  do  tej  zmiany  jest
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wykreślenie  w  ogóle  możliwości  budowania  na  terenie  naszej  gminy  elektrowni
wiatrowych.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 1
głosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr
XXXII/180/2016  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  interpelacje  i
zapytania.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  ostatniej  sesj i  sprawa  dotyczyła  „Młyna”  w
Mielnie.  Przygotowałem odpowiednie dokumenty ale w tym pośpiechu zostawiłem
na  biurku.  Pani  Boduch  przygotowała,  ale  zapoznałem  się  pokrótce  i  mogę
poinformować radnych i  sołtysów pokrótce jak to wygląda.  Nie ma śladu po
właścicielach.  Absolutnie  nie  ma  żadnego  kontaktu.  Właściciele  są  poszukiwani,
poszukuje  właścicieli  przez  nas,  do  nas  się  zwracają  czy  my znamy gdzie  oni  są;
Urząd  Skarbowy,  Izba  Skarbowa,  Izba  Celna,  wszystkie  urzędy  których  to
dotyczy.  Nie  jest  to  we  władaniu  Syndyka  Masy  Upadłościowej  tylko  komornika
Pani  Żołnowskiej ,  która  podjęła  dwie  czy  trzy  próby  sprzedaży  ale  następnej  nie
podejmie  z  tego  tytułu,  że  przy  próbie  sprzedaży  musi  być  obecny  właściciel ,  bo
na  niektóre  rzeczy  musi  się  zgodzić.  Te  dokumenty  którymi  dysponuję  i
wyliczeniami podatku naszego,  to  rocznie by wypadało około 3 tys .  zł .  Trochę się
tego  nazbierało.  Jest  tego  sporo.  My  jesteśmy  chyba  siódma  jednostką  w
przypadku  rozl iczania  przy  sprzedaży,  bo  w  pierwszej  kolejności  będą  to  sprawy
pracownicze,  urząd skarbowy.  Jeżeli  urząd skarbowy by wziął to co zalega Spółka
„AGRO”,  to  już  dla  nikogo  nie  starczy.  Tak  wygląda  sytuacja.  Jest  to  sytuacja
patowa  całkowicie.  Po  skardze  złożonej  do  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego
zwrócono  się  do  nas  o  pomoc.  Inspektor  Nadzoru  Budowlanego  zwrócił  s ię  o
pomoc  o  częściowe  zabezpieczenie,  bo  to  jest  częściowe  zabezpieczenie.  Z
drugiej  s trony w tej  chwili  to  nawet  naliczanie podatków i wystawianie tytułów w
przypadku  gdy  spółka  sama  się  z  tego  nie  wywiązuje  nie  jest  celowe,  bo  nawet
nie  wiadomo  jak  to  traktować,  które  jest  budynkiem jak  nie  ma  dachu,  bo  to  jest
ruina.  To  jest  po  prostu  sytuacja  beznadziejna.  Ja  dokumenty  przekażę  Pani
Warmińskiej .  Jeżel i  ktoś  będzie  zainteresowany  z  Mielna  czy  ktoś  inny,  to  z
dokumentami  którymi  my  dysponujemy  się  zapozna.  My  już  żeśmy  koszt
dwukrotnie  ponieśli  egzekucji  z  tej  s trony.  Unieważnione  to  zostało  przez
komornika.  Wiązało  to  się  z  zapłaceniem  przez  gminę  około  700,-  zł  za  te
czynności  manipulacyjne.  Tak  to  wygląda  sprawa  „Młyna”  ku  naszemu
nieszczęściu,  bo  byłem  zainteresowany  już  z  5  lat  temu,  żeby  go  przerobić  na
świetl icę  bądź  mieszkania  socjalne  lub  na  to  i  na  to  i  było  to  blisko.  W tej  chwili
nie  widzę  wyjścia,  zostanie  tylko  działka,  bo  dewastacja  następuje  w
zastraszającym tempie.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  nie  każdy  wie  jak  to
wygląda,  pokażę parę zdjęć na portalu,  ale o co chodzi,  głównie chodzi  o to,  że to
jest  ruina.  Całe  nieszczęście  polega  na  tym,  że  straż  ogniowa  zadziałała  tak
szybko  i  ugasi ła  to  w  takim  stanie.  Bo  gdyby  to  się  wypaliło  do  końca,  byłoby
zaorane,  posiana  trawa  albo  zakrzaczone,  byłby  spokój .  W centrum miejscowości
która  rości  sobie  pretensje  do  miejscowości  letniskowo  –  wypoczynkowej  stoi
takie  straszydło  i  ci  którzy  przejeżdżają,  pytają  się  dlaczego  w  takim  stanie  to
jest .  Jak  Państwo  słyszel i  ręce  opadają  jeżeli  s ię  chce  w  tej  sprawie  coś  zrobić.
Nie  ma  właściciela,  nie  ma  do  kogo  się  zwrócić  a  prawo  własności  jest  u  nas
święte  i  nikt  poza  właścicielem  tutaj  w  tej  sprawie  nie  może  nic  zrobić.
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Próbowałem coś  w tej  sprawie  zrobić,  ale  głównie  z  tego  powodu,  że  tam wejścia
są  odkryte  i  to  zagrażało  bezpieczeństwu  dzieci,  bo  tam  znajdują  miejsca  do
zabawy,  próbują  się  tam  bawić  w  chowanego  czy  w  jakiś  inny  sposób  spędzać
czas,  ta  starsza  młodzież trochę w inny sposób.  Skoro nie  można,  to  przynajmniej
gmina zabezpieczyła,  zabi ła te  okna i  zasypała studzienki.  Tyle z tego wyszło.  

Ad pkt 7.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala  –  przechodzimy do
wolnych wniosków.
Sołtys  –  Pani  Katarzyna  Kasprowicz  –  dochodzą  do  mnie  wnioski,  że  nasz
ośrodek  ma  być  zlikwidowany,  że  będzie  w  Stębarku  a  tu  tyle  ludzi.  Doktor
obiecywał,  że nie będzie żadnych zmian. Czy to jest  plotka czy to jest  prawda?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pierwsze  słyszę,  na  pewno  nie  zlikwidują,  bo
kto by zabił  kurę znoszącą złote  jajka,  bo tu  jest  najwięcej  ludzi  i  najwięcej  ludzi
korzysta.  Nie da się Pani Katarzyno zlikwidować.  To jest  nasz obiekt i  w obiekcie
naszym  możemy  zaproponować  w  razie  gdyby  coś  nie  daj  Boże,  ale  ja  nie
słyszałem tego.  Na pewno nie,  zawsze miel iśmy tutaj  problem z tym położeniem
gminy  dlatego  występują  dwa  ośrodki.  Sytuacja  byłaby  dla  nas  naj lepsza  jakby
Pan  doktor  się  wyprowadził  z  budynku  „grunwaldzkiego”,  to  by  było  miejsce  na
powiększenie  posterunku  który  już  się  z  bardzo  dużymi  trudnościami  lokalowymi
pora a tutaj  to myślę na pewno nie.
Sołtys  –  Pani  Katarzyna  Kasprowicz  –  jestem  uspokojona,  bo  ludzie  pytają,  to
byłoby krzywdzące dla Gierzwałdu,  bo starsi  ludzie nie  mają samochodów. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  proszę  nie  słuchać  plotek.  Jak  będę  coś
wiedział ,  nawet  cokolwiek,  jakiś  sygnał,  to  zaraz  Państwa  poinformuję.  Na
dzisiaj  nie było żadnego sygnału a  wręcz odwrotnie.  
Sołtys – Pani Katarzyna Kasprowicz – to  skąd takie?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Katarzyno  byle  co
wypiją  i  byle  co gadają,  taka jest  prawda,  więc niech Pani nie  słucha.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – proszę Państwa chciałem sprostować wypowiedź
Pana  Przewodniczącego  na  początku.  Skąd  to  wezwanie?  Złożył  Pan  Rosa  pismo
do  sprostowania  naruszenia  prawa  w  uchwale  naszej  rady  gminy  regulującej
dotacje  dla  niepublicznych  jednostek.  Rada  odrzuciła  to  pismo,  tą  prośbę,
odrzuciła  z  tego  tytułu,  że  uznała,  że  jest  to  po  weryfikacj i  RIO  jak  i  Urzędu
Wojewódzkiego.  Składający skargę ma prawo w trybie art .  101 KPA złożyć  skargę
do WSA i  tą skargę kieruje na adres urzędu i  rada powinna się  z nią zapoznać.  Jak
ta  skarga  wpłynęła,  to  ja  jako  wójt  miałem  30  dni  na  odpowiedź,  wysłanie  tej
odpowiedzi  do  WSA,  przesłanie  dokumentów,  ale  w  związku  z  tym,  że  Pan
Przewodniczący  sam  podjął  decyzję  i  te  dokumenty,  które  przesłał  Pan  Rosa  do
WSA  przesłał ,  to  sąd  wezwał  do  nadesłania  odpowiedzi  w  ciągu  7  dniu.  Sąd
wyraźnie  zaznacza,  że  to  nie  Państwo  tylko  wójt .  Sekretar iat  wyraźnie  mówi,  że
zdolność  procesową  ma  tylko  wójt ,  burmistrz,  prezydent.  To  jest  mój  obowiązek
teraz  żebym  zebrał  wszystkie  dokumenty  dotyczące  sprawy  skargi  Pana  Rosy  i
przesłał  do  WSA  z  odpowiednią  adnotacją  i  wyjaśnieniem.  Tak  ta  sprawa
wygląda.  
Pan Arkadiusz Rosa – mówi się,  że  niezwłocznie.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ja mówię o meritum sprawy.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  Państwa  pismo  jest
adresowane  do  rady,  nie  do  wójta,  nie  do  przewodniczącego,  w  związku  z  tym  ja
chciałbym żebyśmy z tego wywiązali  s ię  i  udzieli l i  odpowiedzi.  Słucham państwa
propozycje co do tej  odpowiedzi.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki – to  powinien prawnik.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  pismo przygotowane.  Proszę Państwa przed
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wysłaniem  Pan  Przewodniczący  powinien  radę  zapoznać,  przed  wysłaniem  tego
pisma.  Pan  Przewodniczący  wysłał  to  pismo  bez  zapoznania  rady  i  z  tego  jest
prośba  WSA  o  uzupełnienie  akt.  Nawet  gdyby  przewodniczący  nie  wysłał  tego
pisma  do  WSA  i  rada  by  powiedziała,  że  też  nie  wyśle,  to  ja  i  tak  miałbym
obowiązek  zebrać  wszystkie  te  papiery  i  na  wniosek  WSA  i  tak  musiałbym
przesłać,  bo  grozi łoby  mi  to  karą  pieniężną  i  to  dosyć  poważną.  Nie  ma  tutaj
jakichś  takich  odstępstw  od  tego  jak  potrzeba  postępować.  Do składania  skarg  do
WSA  wójt  nie  ma  możliwości  czy  poszczególny  radny,  bo  musi  rada  wyrazić
zgodę,  ale  może  sam  osobiście  złożyć.  Jest  to  tzw.  skarga  obywatelska  jest
traktowana.  Tutaj  jest  traktowana  jak  skarga  skierowana  do  rady  i  radca
przygotował  pismo  i  to  pismo  jutro  pójdzie  i  wszystkie  dokumenty  dotyczące  tej
sprawy.  Teraz wysyłam ja jako wójt .  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w  piśmie  jest  napisane  -  zdolność
procesową ma wójt .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  proponuję  przeczytać,
żeby pozostali  Państwo też miel i  pogląd.  
„Rada  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  Wezwanie  W  wykonaniu
zarządzenia  Przewodniczącego  Wydziału  z  dnia  5  grudnia  w  związku  z
prowadzonym  postępowaniem  sądowym  w  sprawie  ze  skargi  Arkadiusza  Rosy  na
uchwałę  Rady  Gminy  Grunwald  sekretariat  Wojewódzkiego  Sądu
Administracyjnego  w  Olsztynie  wzywa  do  nadesłania  w  terminie  7  dni  od
doręczenia wezwania:
1) odpowiedzi na skargę (wraz z odpisem) sporządzonej  przez uprawniony do
   tego organ. Sekretar iat  tut .  Sądu informuje jednocześnie,  iż  w postępowaniu
   przed sądem administracyjnym w sprawach skarg,  których przedmiotem jest
   uchwała rady gminy zdolność procesową ma wójt ,  prezydent  miasta.
2) komplet  akt administracyjnych, oryginałów lub poświadczeń za zgodność i
    uporządkowanych akt  sprawy (karta  przeglądowa, numeracja  kart ,  trwałe
    połączenie wszystkich kart  ze sobą),  zawierających m.  in.  protokół  z obrad,  na
    których podjęto uchwałę,  wezwanie do usunięcia naruszenia prawa z dnia 20
    października,  ewentualnie  odpowiedź organu na to wezwanie.
  W  celu  wykonania  wykonania  powyższych  czynności  sekretariat  tut .  Sądu
odsyła  nadesłaną  uchwałę  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z
dnia 30 czerwca.
   Jednocześnie  sekretar iat  tut .  Sądu  informuje,  iż  zgodnie  z  ar t .  54  §  2  wyżej
wymienionej  ustawy  organ  przekazuje  skargę  sądowi  wraz  z  kompletnymi  i
uporządkowanymi  aktami  sprawy i  odpowiedzią  na  skargę  w  terminie  trzydziestu
dni  od  dnia  jej  otrzymania.  W  razie  niezastosowania  się  do  obowiązków,  o
których  mowa  w  art .  54  §  2,  sąd  na  wniosek  skarżącego  może  orzec  o
wymierzeniu organowi grzywny.” 
Ponieważ  to  pismo  jest  skierowane  do  rady,  chciałbym  od  Państwa  jasną
deklarację jak mamy w tej  sprawie postąpić.  
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ja  uważam,  że  odpowiedzią  na  te
wszystkie  nasze  wątpliwości  są  te  dwa  zdania;  1)  odpowiedź  na  skargę
sporządzonej  przez  uprawniony  do  tego  organ   i  dalej  –  sekretariat  tut .  Sądu
informuje,  iż  w  postępowaniu  przed  sądem  administracyjnym  w  sprawach  skarg,
których przedmiotem jest  uchwała rady gminy zdolność procesową ma wójt .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  sąd  odsyłając  tą  uchwałę,  potraktował  ją  jako
uchwałę,  którą już żeście Państwo podjęl i .
Radna  –  Pani  Alina  Szymańska   –  skoro  Państwo  macie  przygotowaną  całą
dokumentację,  to  nie będziemy powielać tego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  Państwa  na  pisma
odpowiada  się.  Może  ten  zwyczaj  zanika  w  niektórych  urzędach,  ale  prosiłbym  o
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krótką treść,  bo w imieniu rady do tego sądu napiszę.  W związku z tym chciałbym
znać Państwa zdanie.  
Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  według  tego  pisma  wydaje  mi  się,  że  rada
nie jest  kompetentna.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Zbyszku  pismo  jest
skierowane do rady.   Napiszmy,  że rada  nie  jest  kompetentna  i  tyle.  Tego wymaga
w pierwszej  kolejności  czynność  i  tak  to  trzeba  traktować  a  w  drugiej  kolejności
odpowiedź formalna na załatwienie sprawy.   Czy Państwo macie inne zdanie?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  mam  inne  zdanie  i  chcę  zaznaczyć  tutaj ,  tu
jest  jednoznaczne  przekroczenie  kompetencj i  przez  przewodniczącego,  który
wysłał  bez  waszej  wiedzy  prośbę  przesłaną  przez  Pana  Rosę.  Nie  miał  takiego
prawa.  Jeżeli  wysłał ,  nadał  administracyjny  tryb  i  ja  muszę  teraz  tego  trybu
przestrzegać  i  to  naprawić.  Ja  tego  nie  wymyślam,  bo  to  jest  interpretacja  po
prostu naszego radcy prawnego Bentkowskiego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –   Pan  radca  prawny  już  nie
jedną głupotę napisał.  Podejrzewam, że jest  gotów jeszcze parę napisać.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dobrze,  że  mamy  człowieka,  który  się  na
wszystkim zna.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  stawiam wniosek  formalny
w sprawie  odpowiedzi  na  to  wezwanie  zaadresowane do rady – kto  z  Pań i  Panów
radnych jest  za tym, żeby na to  wezwanie odpowiedzieć jako rada.  
Za  nie  głosował  nikt  z  radnych,  przeciw  głosowało  9  radnych  (radna  Jadwiga
Dymkowska,  Małgorzata  Kamińska,  Joanna  Leszczyńska,  Wioletta  Sawicka,
Iwona  Stanka,  Alina  Szymańska  radny  Adam  Królikowski,  Sławomir
Matuszewski,  Stanisław Zaboroś),  wstrzymało się  6  radnych (radny Ryszard Bala,
Dariusz  Borkowski,  Adam  Butrymowicz,  Zbigniew  Napłoszek,  Arkadiusz
Piasecki,  Marek Tański) .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  prześlę  te  papiery  i  na  pewno  pójdzie  skarga
do  WSA,  że  po  prostu  nie  zastosowaliśmy  się  do  tego.  Tak  można  ciągnąć  do
końca.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chodzi  o  to,  żeby  w
protokóle  pozostał  ś lad,  że  ta  sprawa  została  przedstawiona  radzie  i  s tanowisko
rady jest  wyartykułowane.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak  bardziej  uroczyście  proszę  Państwa,  bo  w
związku  z  tym,  że  nie  spotkamy  się  przed  świętami  już  chciałem  złożyć
wszystkim  tutaj  życzenia  sołtysom,  radnym  i  obecnym  na  tej  sali ,  żeby  też  za
waszym  pośrednictwem  przekazać  pozostałym  mieszkańcom  gminy  jak  naj lepsze
życzenia  spokojnych  świąt,  przede  wszystkim  zdrowych  i  rodzinnych  świąt,
wszystkiego naj lepszego.  
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  Panie  Wójcie  ja  przypominam  o  tej  tablicy
informacyjnej  w Tymawie,  bo nóżki spróchniały i  s ię  położyła.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – a nie zrobiona,  ja trzy zamówiłem tabl ice.  
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda –  na  czworakach  można  by dyktę  położyć,  bo  zerwało,
zostały tylko deski,  nie  wiem dlaczego tam? Komuś po prostu się  nudziło.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie  do  sołtysa
Rychnowa  pana  Roguskiego,  bo  dzisiaj  go  widzę,  czy  w  Rychnowie  już  stoi  ta
tablica czy jeszcze dalej  oparta  o tą reklamę?
Sołtys – Pan Grzegorz Roguski – nie wiem. Ogłoszenia wieszamy w sklepie.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja kiedyś się wypowiadałem
Panie  Sołtysie.  Wieszanie  ogłoszeń  w prywatnym sklepie  niekoniecznie  może  być
skutecznym sposobem informowania mieszkańców o problemach.
Sołtys  –  Pan  Grzegorz  Roguski  –  ale  to  jest  nasz  umowny  punkt.  Wszyscy
wiedzą.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  jak  się  Pan  tak  umówił  ze
swoimi  sąsiadami  to  tak  może  być,  ale  nie  w  sprawie  urzędowej  gdzie  dotarcie  z
informacją  do  mieszkańców  jest  obowiązkiem.  Należy  to  do  Urzędu  Gminy  jak  i
Pana sprawującego określoną funkcję.
Sołtys  –  Pan  Grzegorz  Roguski  –  wiem,  że  można  wieszać  na  tablicy  ogłoszeń
lub w miejscu ogólnie przyjętym. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zwyczajowo przyjętym.
Sołtys  –  Pan  Marek  Kopecki  –  a  ja  chciałem  złożyć  wniosek,  żeby  wróciło  z
powrotem  na  dziesiątą  godzinę  sesja.  Większość  ma  pracę  po  południu  a  teraz
musimy siedzieć.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie mam głosu ale  popieram.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ponieważ  to  są  sesje  rady,
Panie  Sołtysie  ja  Pana  głos  szanuję  i  wiem,  że  będą  na  ten  temat  podzielone
zdania.  Ja w tej  chwili  nie poddam tego wniosku pod głosowanie.
Sołtys – Pan Ryszard Gorzki – ale tu jest  większość rolników.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jesteśmy  na  etapie
przygotowywania planów pracy zarówno komisj i  i  rady na rok 2017.  Na pewno na
sesj i  30  grudnia  otrzymacie  Państwo  odpowiedź  jakie  stanowisko  w  tej  sprawie
rada zajęła.
Ja  proponuję  w przyszłym roku  terminy sesj i  i  posiedzeń  komisj i .  Jeżeli  Państwo
przewodniczący  proponują  inne  terminy  to  możemy  przedyskutować.  Ja  planuję
30  grudnia  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planów  pracy  komisj i  i
rady i  taką informację Państwu przekazuję.
Miesiąc Komisje Sesje Uwagi

styczeń  16  18

luty  13  15

marzec  6; 29  8, 31

kwiecień  24  26

maj  15  17

czerwiec  5; 28  7, 30

wrzesień  4; 27   6, 29

październik  23  25

listopad  13  15

grudzień  11, 28  13, 29

To jest  moja propozycja a Państwo mogą ją uzupełnić.  
Proszę  Państwa  pozwólcie,  że  w  imieniu  Rady  i  własnym  złożę  Wam  życzenia
spokojnych,  zdrowych  i  pogodnych  świąt,  ładnych  prezentów pod choinkę  i  miłej
zabawy  jeżeli  będzie  śnieg,  a  tym  wszystkim  malkontentom,  którzy  są  ciągle
niezadowoleni,  proponuję żeby przy choince spokojnie  przemyśleli  parę rzeczy.  

Ad  pkt  8.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy
zamknął  XXXII sesję Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Ryszard Bal
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